
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л

                                                                  № 55
                               

от извънредно заседание, състояло се на 14.11.2003

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна  Хаджиева, доц.  д-р  Лилия  Райчева, доц.  д-р 
Маргарита  Пешева,  Мария  Стефанова,  Райчо  Райков,  Тома  Иванов,  Юлиана 
Тончева

ОТСЪСТВАЛИ:доц.Георги Лозанов, Стефан Димитров

                                                 ДНЕВЕН РЕД:

1. Докладни  от  отдел  “Правен”  относно  издаване  на  наказателни 
постановления

2. Проект  за  писмо  до  КРС  от  Румян  Петров-  началник  отдел  “Общ 
мониторинг”

Начало  на  извънредното  заседание  12 часа,  водено  от  Райчо  Райков, 
протоколист-Татяна Даскалова.
  

Юлиана  Тончева  предложи  на  следващото  заседание  на  17.11.2003 
година /понеделник/  СЕМ да излезе  със съответното решение за декларация, 
където принципно да се чуе мнението на колегите. Тя предложи да се открие 
началото на мисленето по една декларация с предупреждение към СКАТ.

С 7 гласа “за” СЕМ реши да подготви такава декларация.
Райчо  Райков каза,  че  най-важното  е,  че  постепенно  общественото 

мнение  се  обръща.  След  разговора  с  членовете  на  Академията  помежду  с 
членовете на СЕМ се стигна до едно мнение, че действително в един по бърз 
порядък трябва да се създаде  механизъм за гаранция и гаранцията да е поемане 
на обществена отговорност. СЕМ няма да си отменя решението под натиск и 
декларации.   

Юлиана Тончева сподели, че тази декларация,  която е тема за 
размисъл за следващото заседание трябва да се приеме тогава.

Тома Иванов предложи текста на декларацията да бъде подготвен 
предварително.

СЕМ реши Юлиана Тончева и Райчо Райков да подготвят текста на 
декларацията.

Юлиана  Тончева  сподели  идеята  си,  че  тази  кръгла  маса  или  това 
обсъждане може би не е  добре да бъде само инициатива на СЕМ, например 
съвместно с Академията. Разумно е дебатът да се проведе в БТА и това да бъде 
една съвместна инициатива.

С 6 гласа “за” СЕМ реши да проведе дискусия в БТА съвместно с 
други организации.



Анна  Хаджиева каза,  че  срещата  трябва  внимателно  да  бъде 
формулирана.

Райчо Райков  каза, че инициативата за тази дискусия или кръгла маса 
тръгва от СЕМ и представители на Академията , включва се БТА, разширява се 
инициативният комитет.

Доц. Лилия Райчева предложи в този комитет да бъдат поканени 
обществените медии-БНР и БНТ.

След  обсъждане  на  този  въпрос  членовете  единодушно  стигнаха  до 
решение за подготвяне на декларация и провеждане на дискусия. 

ПО “ПЪРВА” ТОЧКА

• Димо Карадимов от отдел “Правен” докладва относно акт за установяване на 
административно нарушение № 15-02-19 от 14.05.2003 година. Той каза, че 
това е  един от четирите акта, които вчера са връчени при отказ на “Агенция 
Нова М” ЕООД. Този конкретно е за реклама на цигарите Ориент Експрес. 
Тя  е  разпозната  като  такава  освен  с  изговаряне  на  Ориент  Експрес  в 
миговете на отмора, а и с това, че в рекламния клип има звуци–вдишване, 
издишване. Тя е била включена в обозначен рекламен блок. 

Мария Стефанова предложи да се наложи санкция от 3000 лева. 
Веселина Петрова каза,  че това е реклама на цигари и се нарушава и 

европейската конвенция.
Юлиана Тончева пожела да се разясни по какво личи, че това е реклама 

на цигари. Карадимов каза,  че са проверили и в 
Булгартабак. На първо място в техния сайт излиза марката Ориент Експрес.

Мария Стефанова каза, че въобще е забранено да се рекламират цигари 
по закон. Принципно такава реклама не трябва да се прави. Забранено е да се 
прави такава реклама и дали ще излъжеш слушателят, че това не са цигари, а 
влак примерно...

Юлиана Тончева пожела да се уточни, дали тази реклама е в обозначен 
рекламен блок.

След обсъждане Съветът премина в режим на гласуване. 
С 6 гласа “за” СЕМ гласува на основание акт № 15-02-19 да бъде 

наложена  санкция  от  3000  лева  за  нарушение  на  чл.80  ал.1  от  ЗРТ  на 
“Агенция Нова М” ЕООД.

• Димо  Карадимов  докладва  следващия  акт  №  15-02-21  от  19.05.2003,  от 
същата категория актове, връчени при отказ от страна на “Агенция Нова М” 
ЕООД. Нарушението е за необозначена реклама на цигари Булгартабак. Това 
е цялостен рекламен клип. Понеже рекламата е необозначена, санкцията не е 
за реклама на цигари, а за необозначена реклама- нарушение на чл.82, ал.1.

С 6 гласа “за” СЕМ гласува на основание акт № 15-02-21 да бъде 
наложена  санкция  от  2000  лева  за  нарушение  на  чл.82  ал.1  от  ЗРТ  на 
“Агенция Нова М” ЕООД.

• Анна Лазарова от отдел ”Правен” докладва акт № 15-02-17 от 14.05.2003 
година. Той отново е съставен за реклама на цигарени изделия Булгартабак и 
отново нарушителят е “Агенция Нова М” ЕООД. Това е обозначена реклама.



Юлиана Тончева сподели, че винаги се е възхищавала от находчивостта 
и изобретателността на онези творци, които са създали тази реклама. Смята че в 
случая  този  рекламен  клип  съдържа  и  предупреждение.  Тоест  така,  както  е 
възприето  в  цял  свят  да  се  продават  цигари,  но  на  всяка  кутия  да  има 
формалното предупреждение, че вие като пушите вредите на своето здраве или 
че  то  е  изключително  опасно.  И  с  това  предупреждение  независимо,  колко 
зловещо звучи цигарите се продават. Според Тончева в този клип се съдържа 
предупреждение.  По силата  на  това,  че  той е  в  рекламен блок Тончева  има 
вътрешни противоречия.

Веселина Петрова каза, че наред с това, което се обсъжда по същество е 
ли е реклама или не и т.н.  експертите са срещнали много сериозен отпор от 
страна на оператора при връчването на актовете на радио “НЕТ”. Тя призова 
СЕМ да  наложи някаква  санкция,  дори  и  да  е  минимална,  защото  в  крайна 
сметка колегите от отдел “Радиомониторинг” са се потрудили, констатирали са 
тези неща..

Райчо Райков предложи да се гласува първо дали има реклама на цигари 
и цигарени изделия в така описания акт.
 Мария Стефанова сподели, че според не е ясно разпозната реклама на 
цигари. Това е реклама на Булгартабак Холдинг.

Доц.Лилия Райчева  даде пример от други телевизионни практики. Филип 
Морис –един баща си играе с малко дете, с по-голямо, с още по-голямо и т.н. и 
накрая рекламата завършва с надписа “Тютюнопушенето е вредно, говорете за 
това с вашите деца”. ..

Райчо  Райков предложи  СЕМ  да  гласува  дали  счита,  че  се  касае  за 
извършена реклама на Булгартабак.    

С 2 гласа “за” Анна Хаджиева и Райчо Райков,  1  “против” Тома 
Иванов  и  3  “въздържали  се”  доц.Лилия  Райчева,  Мария  Стефанова  и 
Юлиана Тончева тази теза не беше приета от СЕМ.

СЕМ  прекратява  административно-наказателното  производство 
съставено на основание акт № 15-02-17.

• Анна Лазарова от отдел ”Правен” докладва акт № 15-02-18 от 14.05.2003 
година.  Той  е  съставен  за  нарушение  на  член  13,  алинея  3:  “Радио  и 
телевизионните  оператори  предоставят  информация  за  своята  дейност  в 
предвидените от закона случаи”. Отново нарушителят е “Агенция Нова М” 
ЕООД. 

С 6 гласа “за” СЕМ гласува на основание акт № 15-02-18 да бъде 
наложена санкция от 4000 лева за нарушение на чл.13, алинея 3 от ЗРТ на 
“Агенция Нова М” ЕООД.

В  края  на  заседанието  Веселина  Петрова-  началник  отдел  “Правен” 
уведоми, че е връчила доклада от мониторинга на Антон Митов, като писмото е 
подписано  с  дата  13.11.2003  година,  тъй  като  срокът  е  тридневен.  Петрова 
предложи на СЕМ, както и е възложено да изготви проект на решение, като до 
17 ноември /понеделник/ да се изчака “Агенция Нова М” ООД за евентуални 
възражения и обяснения относно нарушенията на радио “НЕТ”.



ПО “ВТОРА” ТОЧКА

СЕМ се запозна с докладната записка на Румян Петров относно проект 
на писмо до КРС във връзка с решение № 15-00-59 на СЕМ.

С 6 гласа “за” СЕМ не прие проекта за писмо до КРС.
Съветът  счита,  че  след  взетото  решение  за  декларация  и  дискусия, 

подобен тип писмо е извън компетенциите на СЕМ, ако КРС реши че това има 
характера  на  телевизионна  програма  да  предприеме  това,  което  закона  му 
предписва.

Край  на  заседанието  15  часа.  Следващо  заседание,  насрочено  за 
17.11.2003 година.

Приложени документи към Протокол № 55:

1. Докладна записка от Румян Петров вх.№ 18-03-72 от 14.11.2003г.
2. Докладна записка от Димо Карадимов относно акт № 15-02-19, вх.18-06-227 

от 14.11.2003,
3. Докладна записка от Димо Карадимов относно акт № 15-02-21, вх.№ 18-06-

228 от 14.11.2003,
4. Докладна записка от Анна Лазарова относно акт № 15-02-18, вх.№ 18-06-229 

от 14.11.2003,
5. Докладна записка от Анна Лазарова относно акт № 15-02-17, вх.№ 18-60-230 

от 14.11.2003,

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Анна Хаджиева....................     Доц.ГеоргиЛозанов  /отсъства/   

Доц.д-р Лилия Райчева...........Доц.д-р Маргарита Пешева ......

Мария Стефанова...................  Стефан Димитров / отсъства/

Тома Иванов .........................    Юлиана Тончева ..................

Райчо Райков .................
 

Председател
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